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Assemblea Ordinària de Primavera 

07-06-16 

 

 
Data: dimarts 7 de juny de 2016. 
Horari: S’inicia a les 19:00 i finalitza a les 21:00 hores. 
Lloc: Casa Orlandai 
 
Documentació lliurada: acta assemblea ACCO hivern 2015, document tancament econòmic 
2015, document missió, visió i valors de l’ACCO2015, memòria 2015, memòria resumida 2015. 
 
Assistència: 
 
Entitats sòcies amb dret a vot presents: 
 
Assemblea Nacional Catalana. Representant: Pilar Soler 
Associació Catalana de Dislèxia. Representant: Neus Buisàn i Maria Teresa Rion 
Associació d’Amics i Amigues de l’Orlandai. Representant: Jesús Mestre 
Cafè Orlandai SCCL. Representants: Víctor Galceran 
Centre Higene Mental. Representant: Héctor 
Ciència en Societat. Representant: Cristina Junyent Rodriguez 
Comissió de Festes del Roser de Sarrià. Representant: Júlia Juanet Bassedas 
Esplai Movi de Sarrià. Representants: Maria Homs 
Grup Amanida. Representant: Elsa Corominas 
Grup de Tertúlies Fotogràfiques. Representant: Mònica Beneyto 
 

 
Persones i famílies sòcies amb dret a vot presents: 
 
Barba Suñol, Oriol 
Beneyto Reverter, Mònica 
Bordes Gifra, Lluís 
Bosch, Anna 
Camara Serrano, Juan Maria 
Camps Cardona, Maria Dolors 
Capdevila i Torrell, Enric 
Carreras Marín, Raimon 
Compaire Garcia, Juan Jose 
Fontanella Laguna, Carla 
Fontanella Laguna, Mariona 
Framis Abella, Montse 
Homs Bassedas, Maria 
Jové Alegre, Imma 
Juhé i Mas, Anna 
Junyent Rodriguez, Cristina 



Acta_AS_CO_16-06-07   2/9 

Lillo Jové, Gerard 
Marsa Torres, Enric 
Masats Folgueras , Marta 
Mestre i Campi, Jesús 
Pau Vila, Manel 
Planas Alonso, Xavier 
Porta Alonso, Aleix 
Ros Garganté, Darío 
Sarda Ferrer, Gerard 
Saumell, Miquel 
Segura Magallón, Gerard 
 

 
Equip tècnic: 
 
Arrando Domingo, Daniel 
Juanet Bassedas, Júlia 
Llopis Tirot, Agnès 
Ramis Masachs, Núria 
Serrahima Urgell, Claudia 
Oliete Escrig, Natàlia 
 
Persones assistents no sòcies: 
 
Calvo, Josep 
Ponsati, Roser 
 
TOTAL: 43 persones, famílies i entitats sòcies (86 hores voluntàries) 

 

 
Temes tractats i acords presos 

 

 
1. Lectura i aprovació de l’acta de l’Assemblea anterior 
 
L’Oriol Barba dóna la benvinguda a les persones assistents i explica la dinàmica de 
treball i el sistema de votació que se seguirà. 
 
Es dóna compte dels acords presos i dels temes tractats en la darrera Assemblea de 
l’associació, celebrada el 15 de desembre de 2015: 
 

● Es va aprovar la nova composició de la Junta. 
● Es va aprovar el Pla Estratègic 2016-2020 per 44 vots a favor. 
● Es va aprovar el Pla d’acció pel 2016 i el pressupost 2016 per 
● 42 vots a favor i 1 abstenció. 
● Es va aprovar l’allotjament de la Unió de Radioaficionats de 

● Barcelona per 41 vots a favor i 3 en blanc 

● Es va aprovar l’allotjament del Grup de Tertúlies Fotogràfiques 

● per 40 vots a favor i 4 en blanc 

● Es va aprovar per 42 vots a favor i 1 abstenció l’adhesió a la 

● Taula d’entitats de Sarrià 

● Es va aprovar el posicionament en relació al Casal de joves 

● amb 34 vots a favor i 7 abstencions. 
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S’escullen l’Aleix Porta Alonso i l’Enric Capdevila Torrell com a interventors de l’acta de 
l’Assemblea. 
 

 
2. Junta de l’Associació 
 
En Gerard Lillo explica la situació dels membres de la Junta de l’ACCO. Es mantenen: 
 

● Presidència: Gerard Lillo 

● Secretaria: Marta Masats 

● Tresoreria: Juan Cámara 

● Àrea de programació: Elsa Corominas; Anna Bosch (excedència per maternitat) 
● Àrea de gestió i participació: Oriol Barba; Lluís Bordas 

● Àrea de relacions exteriors: Oriol Solina 

 
És baixa: Sandra Tello Grau. 
 

 
3. Tancament econòmic 2015 
 
En Juan Cámara, explica que hi pot haver algun petit desajust entre la documentació 
econòmica que es va enviar i la que es presenta ara a l’Assemblea en la presentació de 
Power point. Els comptes presentats, a diferència d’altres anys, estan en procés 
d’auditoria, per tant poden presentar canvis. Són petits desajustos deguts al sistema de 
comptabilitat.  

● Compte d’explotació: resultat negatiu de 906,13€ probablement degut als 
descomptes que es fan als socis de l’Associació en els tallers. Aquest fons negatiu 
disminueix el fons de reserves de l’ACCO. 

● Variacions tancament vs. pressupostos: en relació al pressupost que s’havia 
fet per al 2015, han disminuït els ingressos (-14.500€) perquè s’han fet menys 
tallers dels que estaven pressupostats. Pel que fa a les despeses, s’han reduït en 
1.000€ degut al mateix motiu. 

Encara en relació al pressupost, s’ha augmentat la despesa en publicitat i s’ha 
reduït en subministraments (aigua, llum, telèfon, etc.), manteniment i la prorrata 
d’IVA. 

● Partida destinada a rebaixar deute: en Juan Cámara explica la partida 
destinada a rebaixar el deute provocat pels descomptes aplicats a socis durant els 
darrers anys. 

● D’on venen els diners d’aquest 2015? Els ingressos que l’ACCO ha rebut 
aquest 2015 provenen bàsicament de la subvenció de l’Ajuntament (216.408€), 
els ingressos derivats dels tallers (47.866€), el lloguer del Cafè Orlandai 
(12.348€), les cessions d’espai (12.265€), les activitats de cobrament (11.835€), 
les quotes de socis (9.145€), altres subvencions rebudes (2.704€), quotes 
d’allotjament d’entitats allotjades (2.535€), el cobrament de fotocòpies (419€) i 
donacions (232€). 
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● On van els diners? El 93% de la despesa de l’ACCO del 2015 recau en la Casa 
Orlandai, el 4% en l’Associació pròpiament, el 3% en el projecte de l’Espai 
Gardenyes i el 0,1% en el Mapa Verd. El 51% del pressupost d ela Casa Orlandai 
es gasat en els sous de l’equip, el 12% en empreses del barri, el 10% en 
empreses d’economia social, el 9% en autònoms del barri, el 7% en altres 
autònoms, el 6% en altres empreses, el 3% en sous de talleristes, un 1% en 
descomptes a socis i un 1% en altres sous. 

● En Juan Cámara presenta les despeses desglossades (document adjunt). 

● En Juan Cámara presenta un gràfic que mostra l’evolució dels últims cinc anys del 
fons de reserva de l’ACCO i els descomptes pels socis (document adjunt). La 
reducció dels descomptes a socis ha fet augmentar el fons de reserva de l’ACCO. 
Els 2000€ que s’ha vist a les despeses desglossades que s’han destinat a cobrir 
els deutes de socis de l’ACCO són per garantir aquest fons. 

En Rai pregunta a què s’ha dedicat el 4% de la despesa que s’ha destinat a l’ACCO 
específicament. En Juan respon que es tracta del sou de la Mònica, que es va contractar 
com a secretària de l’Associació una temporada, així com a paelles populars i d’altres 
activitats de l’ACCO. 

L’Oriol Barba té un dubte i en Juan Càmara el resol.  

L’Aleix pregunta a què s’atribueix la despesa en transport. La Natàlia respon que es deu 
principalment a la quota de carsharing. 

En Xavier Planas comenta que l’ingrés en tallers ha baixat força i és preocupant. La 
Natàlia comenta que també es degut a que s’han rebut menys ingressos de subvencions. 
En Lillo comenta que s’ha estat treballant quins són els problemes que causen la reducció 
en inscripcions a tallers. El cert és que això ha anat passant a tots els centres cívics 
degut a la crisi i nosaltres hem estat els últims en patir-ho. Hi ha hagut factors particulars 
com l’eliminació forçada de l’aula d’informàtica (perquè els ordinadors han quedat 
obsolets) o el fet que el cor de gospel es convertís en entitat i deixés de comptar a la 
quota de tallers. L’Anna Bosch comenta que, de fet, les inscripcions de primavera 
d’aquest any 2016 ja han anat millor i s’està remuntant respecte el mateix trimestre de 
l’any anterior. 

En Rai apunta que sobrepassar el 50% en la despesa del sous de l’equip tècnic (amb el 
51% del 2015) és bo i ho celebra, ja que semblava que era un límit infranquejable en 
anteriors pressupostos. 

La Carla pregunta si consta que hi hagi hagut socis que s’hagin donat de baixa a causa 
de la reducció de descomptes en tallers. En Lillo i en Juan Cámara responen que no. La 
Mònica Beneyto comenta que quan ella era secretària de l’ACCO preguntava el motiu de 
les baixes de socis i mai era pel tema dels descomptes. 

En Víctor pregunta si és atribuïble la baixada d’inscripcions a tallers a la reducció de 
descomptes pels socis (només un cop l’any i no a cada taller de l’any com es feia abans). 
En Juan i la Clàudia Serrahima responen que no s’ha registrat que ningú hagi deixat 
d’apuntar-se per aquest motiu. 

L’Oriol planteja la votació per aprovar el tancament econòmic de l’ACCO corresponent a 
2015:   
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A favor En contra Blancs 

42 0 0 

 

S’aprova per unanimitat el tancament econòmic corresponent a 2015. 

 

4. Baixes en l’Associació 
 
BCN Gospel Choir ha estat baixa aquest 2015. 
 

 
5. Missió, visió i valors 
 
En Gerard Lillo presenta la memòria reduïda i agraeix especialment la tasca que s’ha fet 
des de l’equip tècnic en la seva elaboració. Queda pendent aprovar la reescriptura de la 
missió, la visió i els valors de l’ACCO, que s’ha elaborat de forma participada els últims 
mesos. Pregunta si algú vol votar per aprovar-la. Ningú s’hi oposa, així que s’aprova per 
unanimitat el redactat de la missió, la visió i els valors de l’Assocaició inclosos a la 
memòria associativa del 2015. 
 
En Rai comenta que s’ha d’aprofitar aquest treball que s’ha fet per explicar-nos millor cap 
a fora. 
 
6. Recursos humans 
 
Fa un any l’Assembela va demanar que s’estudiessin els sous de l’equip tècnic de la 
Casa i es comparessin amb altres sous del sector. En Gerard Lillo presenta el final 
d’aquest estudi. 

En Juan Cámara explica que el 2015 s’ha estat treballant amb una consultoria externa 
per ajudar-nos a  replantejar els sous i el funcionament de l’equip tècnic de la Casa. Es 
van estudiar de manera concreta l’estat dels RRHH en d’altres centres de gestió 
ciutadana i s’ha intentat fer una tasca d’homogeneïtzació. Juan Càmara explica l’estudi 
comparatiu (document adjunt). També s’ha fet un estudi de l’increment de subvencions a 
la Casa Orlandai, de l’IPC i dels salaris (document adjunt) i una comparació entre 
l’estructura total i el pressupost de la Casa destinat als sous (document adjunt). En Juan 
explica que la conclusió d’aquest estudi ha estat que cal aconseguir un increment salarial 
a la Casa Orlandai per tal d’ equiparar-nos amb els altres centres cívics de gestió 
ciutadana i ser més coherents amb l’evolució global de l’economia. 

L’Aleix Porta pregunta si s’han comptat els sous dels tècnics que treballen a l’Espai 
Gardenyes. En Juan respon que no. 

L’Anna Juhé pregunta si el que es paga de moment aquí és el que marca el conveni. La 
resposta és afirmativa. Per tant, els altres centres cívics paguen per sobre conveni (o 
tenen un conveni diferent). 
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En Jesús comenta que el que diu el districte és que cal comparar-se amb els altres 
centres cívics del mateix districte ja que la comparació serà més vàlida. En Gerard Lillo, 
en Juan i l’Oriol expliquen que la comparació s’ha volgut fer amb d’altres centres cívics de 
gestió ciutadana que funcionen com nosaltres, en lloc de fer-ho amb d’altres centres del 
barri que tenen uns valors i un funcionament allunyats del nostre. 

En Gerard Segura planteja que és un punt que es podria incloure al Pla Estratègic 2016-
2020: preguntar-nos què és un sou digne i parlar-ne amb xifres. En Gerard Lillo explica 
que aquest punt està inclòs en el punt del Pla Estratègic on es diu de signar uns nous 
acords laborals: ja està en marxa. 

En Rai pregunta quin pes té l’ACCO en relació al districte a l’hora de decidir els salaris i si 
el districte podria oposar-se a la pujada salarial. En Juan explica que després de l’estudi 
que s’ha fet, es plantejarà i es discutirà amb el districte. Efectivament hi poden dir alguna 
cosa però cal que nosaltres estiguem carregats de raons (per això s’ha volgut estudiar bé 
abans). 

L’Enric Capdevila planteja que el cas del Bidó de Nou Barris (on tots els tècnics cobren 
en categoria única) és molt diferent dels altres. Es planteja tenir aquesta discussió a la 
Casa? En Juan respon que tot es pot debatre. 

En Gerard Segura proposa jornades per parlar-ne sense pudor.  

L’Enric i la Núria plantegen que no estaria malament fer també un estudi comparatiu amb 
els sous dels tècnics externs. 
 

 
7. Xarxa i relacions de barri 
 
La Marta Masats presenta la situació de l’ACCO respecte el barri de Sarrià: 

Taula d’Entitats de Sarrià: 

● Membres de nou, vocals a la Junta. 

● Treballant conjuntament amb Els Blaus i Assis en un document de funcionament 
intern. 

● Participant en la comissió de Sant Joan, juntament amb Associació de Veïns de 
Sarrià, Diablesses i diables de Sarrià 

Consell de barri i comissió de seguiment: 

● Assistint i participant en la comissió de seguiment. 

● Assistència a Plenaris, audiències públiques. 

Sant Joan de Deu- Serveis social Hort de la Vila: 

● Acords de col·laboració voluntària per part del usuaris i usuàries. 

Reunions amb els grups polítics del districte: 
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Hi ha hagut molt bona resposta. Tots els entrevistats han agraït molt poder conèixer el 
projecte més d’a prop. Es vol fer cada cop que hi hagi nou govern. 

Reunions de participació amb entitats i districtes i joves, en ocasió de les cases de l’Hort 
de la Vila. 

El paper de mediador de l’ACCO en el tema de l’okupació de la caseta d’Hort de la Vila 
ha acabat en el moment que s’ha bloquejat llargament el diàleg entre Joves i Districte. 
S’espera que hi hagi passos per part d’aquests dos actors per continuar. 

L’Enric Capdevila presenta quines han estat les intervencions de l’ACCO en xarxes de 
ciutat i de país: 

XES – Xarxa Economia Social 

● Socis actius, participant de les assemblees. 

● Suport al manifest. 

Plataforma de Gestió Ciutadana o Plataforma d’equipaments de gestió ciutadana de 
Barcelona. 

● Membres molt actius. 

● Participant de concursos de gestió ciutadana. (Sants i Sant Martí). 

Xarxa d’Espais Comunitaris: 

● Nova xarxa de projectes i espais de gestió comunitària que està en procés de creació. 
En som membres molt actius. 

L’Aleix comenta que des de l’Espai Gardenyes també s’han fet accions en la mateixa 
línia, buscant xarxa amb altres horts comunitaris: creu que estaria bé posar-ho en comú. 

En Rai agraeix el retorn d’informació respecte el paper de l’ACCO a la Taula d’Entitats de 
Sarrià.  

En Miquel Saumell pregunta si l’ACCO dóna suport a l’okupació de l’Ateneu Popular de 
Sarrià, ja que a l’última assemblea es va aprovar que no. L’Oriol Barba respon que. s’han 
fet diverses reunions com a intermediaris entre Districte i Joves. Després de l’última 
reunió, on ja es va deixar clar el nostre posicionament, la Junta s’ha distanciat del 
conflicte ja que estava completament encallat: així es va comunicar a les dues parts. 
Després d’altres intervencions es conclou que la Casa no està a favor ni en contra de la 
okupació en si, sinó a favor del procés per resoldre el conflicte satisfactòriament. 

En Gerard Lillo explica que es va rebre una denúncia per sorolls la nit de celebració de 
Carnaval a la Casa: una activitat organitzada conjuntament amb altres entitats del barri. 
L’activitat estava notificada al districte i permesa però no havia arribat el limitador de so 
del Districte. Es van fer les al·legacions pertinents i dos mesos més tard es va rebre el 
sobreseïment de la denúncia. 

La Carla comenta que fa temps es va dir de fer un inventari de recursos de la Taula 
d’Entitats per poder prestar material entre entitats. La Marta hi afegeix que també caldria 
fer una agenda comuna.  



Acta_AS_CO_16-06-07   8/9 

L’Aleix Porta explica que l’Espai Gardenyes vol participar al Park(ing) day Barcelona que 
reivindica menys espai per als cotxes i més espai per a usos comuns: proposa que s’hi 
sumin altres entitats de la Taula. 

ORLANDAI + SOSTENIBLE 

L’Anna Bosch explica que es va crear un equip per coordinar la petició que va fer 
l’assemblea de ser més actius en pro del mediambient. Està tothom convidat a participar-
hi. De les accions que s’han fet a partir del treball d’aquest grup cal destacar: 

● Adhesió al Compromís per la Sostenibilitat de Barcelona 2012-2020. 

● Petició de monitorització del consum energètic de la casa per part de l’Agència 
d’Energia de Barcelona (Pendent): en Joan Cabrera va informar que potser podíem 
optar a ser un dels punts pilots escollits per l’Ajuntament per fer un estudi sobre 
consum energètic que s’està plantejant. 

● A cada trimestre hi ha tallers i/o activitats que facin referència o sensibilitzin sobre la 
sostenibilitat. Des del trimestre passat, al programa van marcats amb una etiqueta 
identificativa. 

● Paella Km0 del 9è Aniversari de la Casa Orlandai: es van minimitzar els residus amb 
papereres de reciclatge, gots reutilitzables i l’ajuda del Centre de St Joan de Déu 
d’Hort de la Vila que ens va deixar plats i va rentar plats i gots per poder-los fer servir 
al migdia i a la nit. 

● Orlandai + Sostenible: s’ha tornat a exposar la exposició del Mapa Verd (ja feta) 
juntament amb una ampliació que explicava el funcionament sostenible de la Casa 
Orlandai. 

● Properament es preveu l’elaboració d’un pla d’acció de sostenibilitat de la Casa 
Orlandai. Es farà via on-line en un procés participatiu. Tothom convidat a participar-hi! 

La Carla felicita els que van fer pancartes/llençols de la paella Km0. Donen molta 
visibilitat! Felicitats a l’Anna i el Gerard que les van fer! 

8. Precs i preguntes 

REVETLLA DE SANT JOAN 2016 

La Núria Ramis presenta el cartell de la Revetlla de St Joan d’enguany i convida tothom a 
participar-hi. 

HOMENATGE A MARCEL OLIVERES 

En Gerard Lillo informa que el 2 de juliol farà 5 anys que va morir en Marcel Oliveres i es 
farà un acte d’homenatge on hi està tothom convidat. Serà al Pati d’en Marcel, el pati de 
la casa que porta el seu nom. S’inaugurarà un escultura dedicada a ell que es posarà al 
pati ara que ja es permès perquè han passat 5 anys de la pèrdua. Part de l’escultura la 
finança l’ACCO. 

En Dani Arrando informa que encara es pot col·laborar en el co-finançament de 
l’escultura dedicada al Marcel. Es cobra al despatx.En Miquel comenta que cal preguntar 
als socis que marxen per quin motiu ho fan. La Natàlia respon que ja es fa. 
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L’Héctor, educador del Centre d’Higene Mental les Corts, pregunta per l’estat de la gestió 
de la Radio. En Gerard Lillo explica que s’ha dissolt ACAFAI. A partir del setembre 
s’obrirà de nou el debat sobre què es pot fer amb aquest espai. 

La Núria proposa iniciar un pla feminista per a la Casa Orlandai, de la mateixa manera 
que s’ha iniciat el de sostenibilitat i molts d’altres al llarg dels anys. La Junta entoma la 
proposta. En Gerard Lillo comenta que es va fer un estudi i hi ha més dones sòcies que 
homes (dones al voltant dels 50).  

 

 

Sarrià (Barcelona), 7 de juny  de 2016 

 

 

 

 

 

 

 

Enric Capdevila      Aleix Porta 

Interventor d’acta      Interventor d’acta 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Gerard Lillo      Marta Massats 
President       Secretària 


